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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych (nr 166)
7 lutego 2023 r.
Komisja Administracji i Spraw Wewnętrznych, obradująca pod przewodnictwem 
posła Wiesława Szczepańskiego (Lewica), przewodniczącego Komisji, zreali-
zowała następujący porządek dzienny: 

– sprawy bieżące;
– rozpatrzenie propozycji tematów kontroli do planu pracy Najwyższej Izby 
Kontroli na 2024 r. 

W posiedzeniu udział wzięła: Anna Mach wicedyrektor Departamentu Porządku i Bezpieczeństwa 
Wewnętrznego Najwyższej Izby Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Magda Jedynak, Adrian Konef i Anna 
Ornat – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):

Szanowni państwo, otwieram posiedzenie Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych. 
Uprzejmie informuję, iż w porządku obrad mamy dziś tylko jeden punkt, tj. rozpatrze-
nie propozycji tematów kontroli do planu pracy Najwyższej Izby Kontroli na rok 2024. 
Stwierdzam kworum. Jednocześnie chciałbym w państwa imieniu przywitać panią Annę 
Mach, wicedyrektor Departamentu Porządku i Bezpieczeństwa Wewnętrznego NIK.
Szanowni państwo, chciałbym przypomnieć,  iż przez sekretariat Komisji… Panie 

pośle,  jeszcze nie dokończyłem formułki. Widzę, że pan się zgłasza, spokojnie. Przez 
sekretariat  Komisji  prosiłem  bardzo  panie  i panów  posłów  o zgłoszenie  propozycji 
do planu pracy. Chciałem powiedzieć,  że trzy punkty  zostały  zgłoszone przeze mnie 
i jeden punkt otrzymałem przed chwilą na piśmie od pana posła Wilczyńskiego. Wiem, 
że propozycję do planu pracy chciałaby również złożyć pani poseł Piekarska oraz pan 
poseł Zimoch, tak? Wniosek formalny chciałby pan złożyć? Bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Tomasz Zimoch (Polska2050):
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Po pierwsze, życzenia imieninowe dla pana posła 
Wilczyńskiego, bo dzisiaj ma imieniny, więc wszystkiego najlepszego. Ale ja w nieco innej 
sprawie.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Panie pośle, składamy panu serdeczne życzenia imieninowe i czujemy się zaproszeni.

Poseł Tomasz Zimoch (Polska2050):
Proszę państwa, chciałbym wyrazić dezaprobatę wobec tego, co wydarzyło się na ostat-
nim posiedzeniu Sejmu. Na posiedzeniu Komisji wszystkie poprawki – było  ich 14 – 
zostały przez Komisję przegłosowane i przyjęte. Sprawozdawcą na późnopopołudniowym 
posiedzeniu był wiceprzewodniczący Komisji pan Jerzy Polaczek. Pan Jerzy Polaczek 
w sprawozdaniu powiedział zupełnie coś innego. Sprawozdanie, nawet w tej wyświechta-
nej formułce, powinno brzmieć, że Komisja rekomenduje przyjęcie 14 poprawek. Mówię 
to naprawdę wręcz ze skrępowaniem i zażenowaniem. Panie pośle, panie przewodni-
czący, uważam, że słowo „skandal” jest słowem odzwierciedlającym to, co się zdarzyło. 
Jeśli ma pan wątpliwości,  to ja dokładnie  to przesłuchiwałem kilka  razy,  a jeśli  nie, 
to puśćmy to. Czegoś takiego być nie powinno, bez względu na to, czy jesteście państwo 
za, czy też przeciw w głosowaniu ostatecznym. Nie można mówić, że Komisja rekomen-
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duje przyjęcie poprawek, kiedy podczas posiedzenia Komisji głosowanie nad wszystkimi 
poprawkami wynosiło 15:13.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Proszę, pan poseł Polaczek.

Poseł Jerzy Polaczek (PiS):
Przepraszam  za niezręczne  sformułowanie,  które  tak  zostało  zrozumiane.  Myślę, 
że z mojej strony nie było jakąkolwiek intencją naruszenie wyników tego głosowania. 
Jeśli pan to odbiera jako działanie celowe, zamierzone, to chcę pana przeprosić i pan 
to zrozumie. Myślę, że to jest sytuacja… Myślę, że każdy w jakiejś pracy parlamentarnej 
czasami może wypowiedzieć się w sposób mniej precyzyjny, że każdy z państwa posłów, 
wszystkie kluby parlamentarne głosowały dokładnie tak, jak ukształtowało się to na sali 
posiedzenia Komisji Administracji i Spraw Wewnętrznych i proszę tego nie odczytywać 
inaczej z mojej strony.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Tomasz Zimoch (Polska2050):
Panie pośle, pomylić się może każdy. Krzyczeliśmy w czasie tych obrad, że pan się pomylił, 
ale pan nie wrócił na mównicę i nie powiedział: pomyliłem się, przepraszam. Przypusz-
czam, że pan przeżywał straszny stres, nawet większy niż Lucjan Trela, kiedy na igrzy-
skach walczył  z George’em Foremanem, przygotowując  się do walki, bo myśleć  chyba 
o tym, jak to powiedzieć w sprawozdaniu, że przegraliście głosowanie w 14 przypadkach.

Poseł Jerzy Polaczek (PiS):
Panie pośle, nie chcę kontynuować tej dyskusji, tylko chciałem jeszcze powtórzyć to, 
co powiedziałem wcześniej. Jeśli pan odbiera to jako działanie celowe, to naprawdę z racji 
wieloletniej pracy parlamentarnej mogę pana uspokoić, przeprosić. Problem był czysto 
techniczny. Pani marszałek przeszła bezpośrednio do głosowania i trudno było wchodzić 
ponownie na mównicę. Tyle wyjaśnienia z mojej strony. Jeśli to pana nie satysfakcjonuje, 
to jeszcze raz mogę przeprosić w związku z tym, że pan to podnosi, nie mam z tym pro-
blemu. Raz jeszcze mówię, że nie było to celowe i tyle komentarza z mojej strony.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Jeszcze pani poseł Piekarska i przejdziemy do porządku obrad.

Poseł Anna Maria Piekarska (KO):
Muszę powiedzieć, że ja lubię pana posła Polaczka, ale naprawdę, panie pośle, takie tłu-
maczenie… Jest pan parlamentarzystą z dużym dorobkiem, z dużym doświadczeniem 
i proszę z nas, z Komisji idiotów nie robić, że pan się po prostu pomylił, bo w to jakoś 
mało wierzę. Ale sympatia pozostaje.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Rozumiem, że pan poseł następnym razem przedstawi w sposób właściwy to, co zostało 
ustalone na posiedzeniu Komisji.
Szanowni  państwo,  chciałem  poinformować,  że do prezydium  Komisji  wpłynęło 

pismo od pani marszałek w imieniu prezesa NIK, który poinformował o przygotowy-
waniu planu pracy na rok 2024. W związku z tym pani marszałek zwróciła się do nas 
o przedstawienie propozycji tematów kontroli NIK na rok 2024. Chciałem powiedzieć, 
że na tę chwilę dysponujemy następującymi tematami – to jest kontrola zgłoszona przeze 
mnie i potem bym prosił państwa… ja rozumiem, że NIK i tak dokona potem weryfika-
cji propozycji, więc jeśli będą jeszcze jakieś propozycje, to bardzo proszę o zgłaszanie. 
Pan poseł Wilczyński zgłosił temat udzielenia przez administrację rządową dotacji dla 
organizacji pozarządowych. Rozumiem, że temat jest szeroki, stąd pytanie, czy dotyczy 
określonych resortów, czy kancelarii premiera, więc w zależności od państwa intencji 
być może wymaga doprecyzowania. Ale taki temat został zgłoszony: Udzielenie przez 
administrację rządową dotacji dla organizacji pozarządowych.
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Kolejny punkt: Kontrola realizacji budowy zapory na granicy polsko-białoruskiej, 
która została zakończona. Następny to: Kontrola warunków odbywania służby przez 
policjantów prewencji w Warszawie oraz kontrola ochrony najważniejszych osób w pań-
stwie w świetle wydarzeń na Komendzie Głównej Policji.
Bardzo proszę, pani poseł Piekarska.

Poseł Anna Maria Piekarska (KO):
Panie  przewodniczący,  poprosiły  mnie  organizacje,  których  celem  statutowym  jest 
ochrona zwierząt, aby zgłosić kontrolę sprawdzającą, ponieważ w 2015 r. była bardzo 
duża kontrola NIK dotycząca  działań  gmin w zakresie  przeciwdziałania  bezdomno-
ści zwierząt. Ten raport opublikowany w 2016 r. przyjął wiele zaleceń, gminy również 
odbyły szereg szkoleń  i dlatego po tej blisko dekadzie, bo minie 9  lat, dobrze byłoby 
sprawdzić, jak to wygląda w tych gminach. Dlatego chciałam zgłosić taki temat: Opieka 
gmin nad bezdomnymi zwierzętami; działanie gmin w zakresie przeciwdziałania bez-
domności zwierząt. To jest temat bardzo ważny z różnych powodów, także jeżeli chodzi 
o finanse publiczne, bo niewłaściwe działania gmin w tym zakresie powodują bardzo 
duże wydatki.

Przewodniczący poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś propozycje tematów? Nie widzę zgłoszeń. Mam 
pytanie:  czy możemy  te propozycje przyjąć przez aklamację,  czy państwo uważacie, 
że powinniśmy głosować? W takim razie stwierdzam, że plan pracy został przyjęty, prze-
ślemy państwu pięć propozycji, które zostały przyjęte.
Przypominam, że jutro mamy posiedzenie wspólne z Komisją Samorządu Terytorialnego 

i ewentualnie wcześniej poprawki, jeżeli zostaną zgłoszone do omawianej dzisiaj ustawy.
Wyczerpaliśmy porządek obrad, zamykam posiedzenie Komisji Administracji i Spraw 

Wewnętrznych.


